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در فضاي پسابرجام نبايد وقتمان را صرف دعواي داخلي كنيم

وزير امور خارجه با بيان اين كه فضاي پس از برجام نبايد فقط به عنوان يك فضا در كشور باقي بماند، بر استفاده

حداكثري از ظرفيتهاي حاصل شده براي تثبيت موفقيتها در اين عرصه تاكيد كرد.

ظريف: پروژه ايران هراسي با برجام متوقف شد
در فضاي پسابرجام نبايد وقتمان را صرف دعواي داخلي كنيم

وزير امور خارجه با بيان اين كه فضاي پس از برجام نبايد فقط به عنوان يك فضا در كشور باقي بماند، بر استفاده حداكثري از
ظرفيتهاي حاصل شده براي تثبيت موفقيتها در اين عرصه تاكيد كرد.

به گزارش خبر نگار ما، دکتر محمدجواد ظريف عصر ديروز در همايش "فرصتهاي پس از برجام" در وزارت كشور، با برشمردن
که فضاي بود  اين  برجام  از مهمترين دستاوردهاي  يکي  و خارجي، گفت:  داخلي  بعد  در  برجام  از دستاوردهاي  بخشي 

ايرانهراسي که در جامعه بينالمللي عليه ايران ايجاد شده بود،شکست .

وي با بيان اين كه در فضاي قبل از برجام به غلط و دروغ چهرهاي که از ايران ارائه شده بود تهديدکننده صلح و امنيت جهاني
بود، اظهار داشت: در قالب اين گونه تصويرسازي ناهنجار، دشمنان هرگونه اقدام عليه جمهوري اسلاميرا ميتوانستند به راحتي
توجيه کنند چنانکه ميديديم هر سال نخستوزير رژيم صهيونيستي به آمريکا و سازمان ملل سفر ميکرد و با دستي پر از

تحريمهاي جديد عليه ايران بازميگشت.

ظريف تاكيد كرد:در شرايط فعلي و پس از برجام، دشمنان ديگر نميتوانند با ايرانهراسي همچنان به اهداف سوء خود عليه
ايران ادامه دهند كه در حقيقت آنچه که صهيونيستها و متاسفانه برخي از کشورهاي منطقه را از اجراي برجام نگران کرده،
همين موضوع است. اين که شما ميبينيد حکام رژيم صهيونيستي تلاش ميکردند برجام به نتيجه نرسد و رشوه ميدادند در
اين راستا بود که ميخواستند مانع از دست رفتن يک سرمايهگذاري طولاني که عليه ايران در طي اين سالها انجام داده بودند
بشوند چرا که در اين سالها تصويري دروغ و خشن از ايران ارائه داده بودند و با ارائه اين تصوير هرگونه اقدام عليه ايران را

توجيه ميکردند كه با حصول برجام، اين روند متوقف شد.

وزير امور خارجه در ادامه با بيان اين كه با برجام و اجرايي شدن آن توانستيم مرحله جديدي را شروع کنيم که در ابتدا با کاهش
تحريمها و از بين رفتن تحريمها شکل گرفت، به فرصتهايي که برجام براي کشور ايجاد کرده است اشاره كرد و افزود: دشمنان
در شرايط قبل از برجام يک فضاي ايرانهراسي ايجاد کرده بودند، به نحوي که اين گونه القا ميکردند که اگر کسي بخواهد با
ايران ارتباط برقرار کند متحمل هزينه ميشود.انها فضاي هزينهمند کردن ارتباط با ايران به وجود آورده بودند. مثلا ما در زمينه
خريد دارو هيچ مشکلي نداشتيم و مقامات آمريکايي به بانکها اعلام کرده بودند که محدوديتي براي فروش دارو به ايران
وجود ندارد و ميتوانند حساب ال سي براي خريد دارو و غذا براي ايران باز کنند، ولي بانکها اين کار را انجام نميدادند چرا که

فضايي که ايجاد شده بود فضاي نگراني از کار کردن با ايران بود.

فرصتها و ظرفيتها

ظريف در بخش ديگري از سخنانش درباره فرصتها و ظرفيتهاي ايجاد شده در فضاي پسابرجام،گفت: اگر قبل از برجام و
مذاکرات هستهاي طرفهاي مقابل اين گونه بيان ميکردند که فعاليتهاي صلحآميز ايران غيرقانوني است، اکنون با برجام آنها
همه به قانوني بودن فعاليتهاي هستهاي صلحآميز ايران اعتراف ميكنند و برجام اين امکان را به وجود آورده است که ايران

در اين زمينه با ديگر کشورها همکاري کند.

وي به اتهاماتي که از سوي برخي از کشورها عليه فعاليتهاي هستهاي صلحآميز ايران از جمله نظاميبودن آن اشاره كرد و
افزود: آن اتهاميکه به عنوان برنامه نظاميهستهاي ايران مطرح ميشد با يک گزارش آژانس از بين رفت و گزارش آژانس اثبات
کرد که ايران هيچ گونه فعاليتي در اين راستا نداشته و حتي يک گرم مواد هستهاياش به سمت فعاليت غيرصلحآميز سوق
داده نشده است. چنين نتيجهگيري در بستر سياسي قبل از برجام ناممکن بود. اگرچه واقعيت در هر دو فضا يکي بود و ايران
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هيچ گونه فعاليت غيرصلحآميز هستهاي نداشت. وزير خارجه تاكيد كرد: برجام همچنين اين امکان را فراهم کرد تا تحريمهاي
ظالمانه عليه ايران رفع شود و ايران بتواند در زمينه فعاليتهاي صلحآميز هستهاي با ديگر کشورها همکاري داشته باشد.

ظريف افزود: ما ثابت کرديم که روي حرف خود ميايستيم. هيچ کس پيشبيني نميکرد که برجام تا دي ماه اجرايي شود و
خيليها فکر ميکردند که تا فروردين و يا ارديبهشت سال آينده برجام اجرايي نميشود ولي ما روي حرف خود ايستاديم. البته
در داخل هم خيليها نگران بودند که اگر ما تعهداتمان را انجام دهيم آيا طرف مقابل هم به تعهداتش عمل خواهد کرد يا نه؟
البته اين نگراني در طرف مقابل هم وجود داشت که آيا ايران به تعهدات خود عمل ميکند يا نه و اين فضاي بياعتمادي در

زمان اجراي برجام از سوي هر دو طرف وجود داشت.

ظريف همچنين به نقش مردم در طول اين سالها و تحمل فشارهاي ظالمانه ناشي از تحريمها اشاره کرد و گفت: مردم به
دشمنان اثبات کردند که آنها نميتوانند با استفاده از تحريم به اهداف خود عليه ايران دست پيدا کنند. آنها با تحريمها
ميخواستند بين مردم و حاکميت فاصله ايجاد کنند و ناآراميهاي اجتماعي را به وجود آوردند، ولي مردم ما نشان دادند که
تصميمگيري درباره سرنوشت خود را در پاي صندوقهاي راي انجام ميدهند. وي بار ديگر با يادآوري اين مطلب كه هدف از
ايجاد تحريمها، فشار به مردم و فاصله انداختن بين مردم و حاکميت و ايجاد ناامني بود، تاكيد كرد: امروز در شرايطي قرار داريم
که کار دست همين مردم و بنگاههاي اقتصادي است. آنها هستند که بايد از فضاي جديد براي پيشبرد اهداف کشور استفاده
کنند و در واقع بايد گفت حاصل و ميوه برجام و فضاي پس از برجام شکستهشدن فضاي ايران هراسي به نفع توسعه، پيشرفت
و اقتصاد ملي ايران است. ظريف گفت: با توجه به شکسته شدن اين فضاها و رفع تحريمها، از اين پس ما هستيم که تعيين
ميکنيم که اين وضع فقط در حد فضا باقي ميماند يا اين که نتايج ديگري هم به همراه دارد. ما بايد به اين موضوع توجه
کنيم که فضا همواره شکننده است و با يک اتفاق ناگوار يا يک ضد حمله از سوي مخالفان برجام ممکن است اين فضا با مشکل
روبرو شود. اگر برجام و فضاي آن را نهادينه نکرده باشيم، با نهادينه نشدن اين فضا مخالفان برجام ميتوانند با سوءاستفاده از

يک اتفاق ناگوار و اقداماتي که در اين راستا انجام ميدهند، فضاي قبلي را تا حدودي بازسازي کنند يا برگردانند.

وزير خارجه افزود: براي اينکه بتوانيم از اين فضا استفاده کنيم، نياز به چند اقدام هماهنگ ملي داريم كه در وهله نخست بايد
بفهميم که مخالفان ما چه کساني هستند و ما نه فقط نبايد آنها را تقويت کنيم بلکه بايد در اين ارتباط هوشيار و مواظب

باشيم.

وي گفت: آنچه که مانع همکاري با ايران ميشد، فضاي نگراني براي کارکردن و همکاري با ايران بود و دشمنان بيشتر از همه
ميخواهند اين فضا را حفظ کنند و به دنيا بگويند که همچنان کار کردن با ايران هزينهداراست و ايران قابل اعتماد نيست. همه
حرکتهايي که در کنگره آمريکا عليه ايران انجام ميگيرد،در اين راستاست و آنها ميخواهند به بنگاههاي اقتصادي و فعالان

اقتصادي دنيا بگويند که شما بايد از کار کردن با ايران نگران باشيد.

ظريف با اشاره به اقدامات رژيم صهيونيستي و برخي از کشورهاي منطقه براي دامن زدن به چنين فضايي، گفت: اقدام سعودي
در قطع رابطه با ايران يک اقدام در اين راستا بود و درواقع آنها ميخواستند اين پيام را بفرستند که شرايط در ايران عادي

نيست.

سفر رئيس جمهوري به فرانسه و ايتاليا

وزير امور خارجه در ادامه به سفر رئيسجمهوري چين به ايران و رئيس جمهوري ايران به فرانسه و ايتاليا اشاره کرد و افزود: به
شكر خدا اين سفرها با بهترين شرايط و دستاوردها انجام شد. اينها واقعيات بيروني است، اما دشمنان تلاش ميکنند نشان
دهند شرايط ايران همان شرايط نامطمئن قبل است. دشمنان و بدخواهان اين مردم به دنبال اين هستند که به دنيا بگويند
وضع فرقي نکرده است؛اما ما به عنوان مدافعان مردم بايد اين پيام را به دنيا بدهيم که شرايط ايران پذيراي همکاري و
سرمايهگذاري و حضور فعال در صحنه بينالمللي است. اگر ما هم پيام تنش، تشنج و ناسازگاري را مطرح کنيم،آب به آسياب

دشمن ريختهايم.

ظريف تاکيد کرد: اگر ميخواهيم به رشد 8 درصدي که در برنامه ششم توسعه پيشبيني شده و دستور مقام معظم رهبري هم
است برسيم، نياز به سرمايهگذاري خارجي داريم و اين کار در محيطي آرام شکل ميگيرد.در اين مسير ضرورت نخست اين است
که بفهميم طرف مقابل ميخواهد چه شرايطي را ايجاد کند و امروز تلاش دارد گذشته را بازسازي کند. ما نه فقط در مقابل اين
تفکر بايد ايستادگي کنيم،بلکه بايد نشان دهيم فضاي ايران به لطف مردم و برکت حضور مقام معظم رهبري فضايي آرام،قابل

اعتماد،مطمئن وامن براي سرمايهگذاري است.
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نگوييم کدام عاقل در ايران سرمايه گذاري ميکند. اتفاقا هرکس اندک عقلي داشته باشد در ايران سرمايه گذاري خواهد کرد.

وزير امور خارجه با اشاره به سخنان "دونالد ترامپ" نامزد جمهوريخواه آمريکا، گفت: پريروز آقاي ترامپ اعلام کرد که چرا همه
قراردادها را بايد ايرباس با ايران ببندد پس بويينگ کجاست؟ ميبينيد کسي که به شدت با برجام مخالف است نگران عقب
افتادن سرمايهگذاران آمريکايي است. اگر دشمنانمان اين مسائل را ميفهمند چرا خودمان آن را انکار کنيم. ما بايد زحمتي که
ملت با تحمل، استقامت و دادن شهداي هستهاي کشيدند را با ايجاد فضاي امن پاسخ دهيم و اگر ميخواهيم اين فضا را

محقق کنيم بايد به فرمايش مقام معظم رهبري که امسال را سال همدلي و همزباني نامگذاري کردند وفادار باشيم.

مساله اين  کنيم.  بحث  برجام  بحث  در  پيروزي  ميزان  سر  بر  يکديگر  با  که  نيست  آن  زمان  اكنون  داشت:  اظهار  وي 
گذشت،مذاکرات يک روند توافق بود و در هر روند توافقي جز مواردي که يک طرف تسليم شود که آن هم پايدار نيست بده
بستان وجود دارد. ما معتقديم در اين بده بستان کشور ما ضرر نکرده است. امروز اين مسائل تمام شده و زمان استفاده از
ستادههاست نه تکرار دادهها. امروز بايد آنچه را به دست آورديم نقد کنيم نه انتقاد. يعني بايد از آنچه به دست آوردهايم،

استفاده کنيم.

ظريف افزود: بعضيها معتقدند در برجام از 100،10نمره گرفته ايم.ممکن است من بگويم 80 گرفتهايم و يکي ديگر بگويد 95
گرفتهايم،اما اگر ميخواهيم از همان نمره 10 يا 95 استفاده کنيم نبايد وارد اين دعوا شويم که نمره چند شده است، زيرا نتيجه
اين ميشود که از برجام هيچ منفعتي نميبريم و وقتمان به دعواي داخلي از ميان دستاورد برجام ميگذرد.وي در ادامه به سفر
رئيس جمهوري كشورمان به فرانسه اشاره كرد و گفت: براي سفر رئيسجمهوري، دولت فرانسه بالاترين تشريفات را انجام داد و
من واقعا خجالت ميکشم که برخي براي تخطئه ميگويند که رئيس جمهوري ما را وزير امور خارجه فرانسه در يک حرکت
غيرعادي تحويل گرفت. شما ببينيد نخست وزير هند و حتي آقاي پوتين را در فرانسه چه کسي تحويل گرفت. مگر ما خودمان
قبل از استقبال رسمي، رئيس جمهوري را ميفرستيم؟ چرا بي دليل تلاش ميکنيد عزت مردم ما را به حقارت تبديل کنيد؟ در

حالي که دنيا عزت ملت ما را پذيرفته است.

وزير امور خارجه با بيان اينکه امروز زمان بهره برداري از شرايط جديد جهاني است، تاکيد کرد: امروز زماني است که بايد به
جهان اعلام کنيم اين مردم عزتمند هستند و به يمن وجود مقام معظم رهبري و مقاومت مردم بتوانيم بهترين استفاده را از
شرايط ببريم. ميتوان شرايط جديد به وجود آمده را از 10 به 100 رساند يا اين که از 100 به صفر يا حتي زير صفر رساند. اگر
با ابتکار عمل استفاده از فرصتها را به دست بگيريم،اين ماييم که نفوذ ميکنيم، در غير اين صورت طرف مقابل استفاده ميکند
و در آن زمان نفوذ شکل ميگيرد.وي گفت: تحريم يک فضا بود و پساتحريم هم يک فضاست. امروز زمان آن است که از اين
فضا استفاده کنيم. يقينا هر توافقي دو طرفه و مشخص است که طرف مقابل هم ميخواهد استفاده کند. منفعت طرف مقابل
از سرمايه گذاري در ايران عامل پايداري توافق خواهد بود. اگر ميخواهيم با جذب سرمايه گذاري خارجي در کشور اشتغال ايجاد
کنيم، طرف مقابل بايد مطمئن شود که ايران کشوري امن است، سرمايه گذاري در آن بازده دارد و محيطي همدل، همصدا و
يکسو در جهت سياستهاي ابلاغي مقام معظم رهبري در کشور وجود دارد.وزير خارجه با بيان اين كه امروز در شرايط جديد
آماده ا يم ايران منسجم، متحد و قدرتمند را به جهان نشان دهيم، تاكيد كرد: به طور حتم بدخواهان حداکثر تلاششان را براي
ايجاد خدشه در اين مساله انجام ميدهند. اين وظيفه و نقش ما و آنهايي است که در جامعه هدايت و جهتدهي ميکنند

که پيشرو باشند تا براي آينده کشور و توسعه اجتماعي از شرايط جديد استفاده کنيم.

گفتههاي معاون سياسي وزير کشور

بنا به اين گزارش همچنين در اين مراسم محمد حسين مقيمي معاون سياسي وزير کشور هدف از برگزاري اين نشست را در
ميان گذاشتن مشکلات و مسائل کشور با نمايندگان احزاب و سازمانهاي مردمنهاد اعلام كرد و گفت: به خاطر نزديکي به

انتخابات و محدوديتهايي که وجود دارد در اين نشست نميتوانيم از نظرات نمايندگان احزاب و تشکلها استفاده کنيم.

وي افزود: در زمينه مسائل اجتماعي و فرهنگي بسياري از مشکلات در دو سه جلسه خدمت مقام معظم رهبري بررسي و
همچنين اين مسائل براي مسئولان فرهنگي و دلسوزان مطرح شد و توانست جايگاه خود را در برنامه ششم توسعه پيدا کند.
دكتر ميرباقري معاون اجتماعي و فرهنگي وزير کشور سخنران ديگر اين مراسم بود.وي با ارائه آمارهايي در حوزههاي مختلف

آسيبهاي اجتماعي، بر استفاده حداكثري در فضاي پسابرجام تاكيد کرد.

دبير شوراي اجتماعي كشور در ابتداي سخنانش به روند رو به رشد طلاق و بيكاري در سراسر كشور اشاره كرد و گفت: اين دو
معضل اجتماعي يك آمار ميانگين در كل كشور دارند ولي وقتي روي شهرستانها و شهرها متمركز ميشويم با آمار بالايي در اين
دو مورد مواجه ميشويم.از سويي ديگر آمار بالاي پرونده در محاكم قضايي نشانگر اين واقعيت است كه مردم ديگر نميتوانند با
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ريش سفيدي اختلافات خود را رفع كنند و همچنين اختلافات هم افزايش يافته است.وي با بيان اين كه اكنون با آمار 5 /2
ميليوني معتادان در كشور مواجه هستيم،افزود:اين روند از سالها گذشته آغاز شده و روند صعودي دارد، لذا بايد با استفاده از
ظرفيتهاي موجود از ادامه اين روند جلوگيري كنيم.ميرباقري با بيان اين كه افزايش آسيبهاي اجتماعي به كاهش سرمايه
اجتماعي منجر ميشود،افزود: در اين شرايط آستانه تحمل جامعه كاهش مييابد و تحريك پذيري بالا ميرود.وي هدف از
اعمال تحريمها را پايين آوردن آستانه تحمل مردم دانست و گفت:اكنون زمان جراحيهاي اجتماعي است يعني بايد با استفاده
از فرصتهاي پس از برجام درصدد رفع علل و عوامل بروز آسيبهاي اجتماعي برآييم.معاون اجتماعي و فرهنگي وزير کشور در
پايان گفت: عمده برنامهها در سالهاي گذشته بر روي مسايل اقتصادي بوده است در حالي كه در برنامههاي اجرا شده كمتر به
مسايل اجتماعي و زيست محيطي توجه شده است كه حاصل آن تفاوت در برخوردار بودن استانهاي مختلف از لحاظ امكانات

مختلف است كه اين روند بايد اصلاح شود.
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